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Ponad 200 osób z kilku 
okolicznych miast przybyło 
8 lutego na spotkanie w Zie-

lonce z przedstawicielami 
Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad. 

Męczarnie na dłużej

Parafia Przemienienia 
Pańskiego w Radzyminie

Mieszkańcy Marek, Zielonki, Kobyłki i Radzymina nawet 3 lata będą musieli czekać na poprawę ochrony przed hałasem przy 
trasie S8. O ile oczywiście terminy zostaną dotrzymane, z czym drogowcy mają przecież permanentne problemy.

      HOTELMANSOR     WWW.MANSOR.PL
ZĄBKI, UL. KS. I. SKORUPKI 5

TEL. +48 533 929 259

NOWA 
RESTAURACJA 
W ZĄBKACH

ZAPRASZA NA LUNCH

CODZIENNIE NOWE MENU 
W CENIE 19 PLN

OD PONIEDZIAŁKU DO PIĄTKU 
W GODZ. 12:00 - 16:00

PRZYSTAWKA (ZUPA LUB SAŁATKA)
DANIE GŁÓWNE 

(MIĘSO LUB RYBA/DANIE WEGETARIAŃSKIE)
KOMPOT

    

Parafia Przemie-
nienia Pańskiego w Ra-
dzyminie ma już 545 
lat. Jubileuszowa msza 
święta została odpra-
wiona uroczyście 4 lu-
tego br. Przewodniczył 
jej ordynariusz diecezji 
warszawsko-praskiej 
biskup Romuald Ka-
miński. Starostę woło-
mińskiego reprezento-
wał wicestarosta Adam 
Łossan. 

545 lat istnienia 

Mieszkańcy oczywiście nie 
negowali potrzeby otwar-
cia obwodnicy Marek, ale 
zgłaszali liczne pretensje, że 
kwestia ochrony przeciwha-
łasowej nie została potrak-
towana właściwie. O proble-
mie z szokująco głośną trasą 
informowaliśmy już w po-
przednich numerach „Mojej 
Gazety Regionalnej”.

I teraz padła odpowiedź, 
której się obawiano. Zgodnie 

z przepisami, najpierw trze-
ba będzie poczekać do za-
kończenia robót, następnie 
na oficjalne pomiary, a  po-
tem jeszcze na ewentualne 
uzupełnienie zabezpieczeń.

Obecny na spotkaniu 
Tomasz Kwieciński, zastęp-
ca dyrektora ds. Inwestycji 
Oddziału Warszawskiego 
GDDKIA, poinformował ze-
branych, że dla pierwszego 
oddanego odcinka inwesty-

cji od Marek do wiaduktu 
nad ul. Pustelnicką, pomiary 
natężenia hałasu rozpoczną 
się w przeciągu dwóch mie-
sięcy. Po przeprowadzeniu 
badań będzie można zacząć 
myśleć o dalszych krokach.

Z kolei dla drugiego od-
cinka prac (od wiaduktu nad 
ul. Pustelnicką w Zielonce 
w stronę Kobyłki), pomia-

ry zostaną przeprowadzone 
dopiero rok po oddaniu wę-
zła Kobyłka! Przedstawiciel 
drogowców tłumaczył, że nie 
wynika to ze złej woli Gene-
ralnej Dyrekcji, ale wprost 
z  przepisów – z decyzji do-
tyczącej „porealizacyjnego 
badania natężenia hałasu”. 

(dokończenie na str. 4)

Rys
historyczny

parafii 
na str. 7

Biskup Warszawsko-Praski Romuald Kamiński
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Piotr Uściński  - Prosto z Sejmu

Marzec 1968 – luka w pamięci

Zapraszamy do Biura Posła Piotra Uścińskiego 
w Wołominie ul. Ogrodowa 14,   

a także do Mobilnego Biura Posła Piotra Uścińskiego, 
które może dojechać wszędzie, gdzie jest potrzebne 

(na terenie powiatów podwarszawskich) 
tel.: +48 731 97 00 77 

email: biuro@uscinski.pl

Piotr Uściński
Poseł na Sejm RP

3,4 mln złotych dla Powiatu Wołomińskiego!

Zielonka z rekordem

Jako społeczeństwo 
mamy wiele luk w pamię-
ci. Okres PRL, choć historia 
tak bliska czasowo, jest naj-
mniej znanym przez Pola-
ków okresem naszej historii. 
Oczywiście ogólnie wszy-
scy wiedzą co i jak, a przy-
najmniej nikt się nie przy-
znaje oficjalnie, że nie wie. 
Pokolenie obecnych 40-, 
50-latków i starszych ma w 
pamięci osobiste doświad-
czenia i wspomnienia, pa-
mięta przekazy rodziców i 
dziadków, jednak nigdy nie 
miało przekazanej prawdzi-
wej wiedzy historycznej z 
tamtego okresu. Lekcje hi-
storii bowiem przesiąknięte 
były aż do końca lat 80-tych 
propagandą. Potem było nie 
lepiej, bo mimo zmiany sys-
temu, system edukacji nie 
przyłożył się do ugruntowa-
nia wśród młodzieży wie-
dzy historycznej z drugiej 
połowy XX wieku. Wśród 
obecnych 30-latków wie-
lu jest takich, którzy edu-
kację historyczną kończyli 
na I wojnie światowej, inni 
zdążyli z materiałem do II 
wojny, nieliczni uczyli się w 
szkole o latach 60-tych i dal-
szym okresie. 

Niebawem okrągła 
rocznica 50-lecia Marca 
1968 roku. Warto dowie-
dzieć się więcej o tamtych 
wydarzeniach. Sięgnijmy po 
wiedzę historyczną, doucz-
my się sami tego, czego nie 
nauczyliśmy się w szkole. 
Mam wrażenie, że ta rocz-
nica wywoła wiele komen-
tarzy, dyskusji. Być może o 
zasięgu międzynarodowym. 
Uzbrójmy się intelektual-

nie na słuchanie komenta-
rzy polityków, publicystów, 
bądźmy w stanie ocenić, kto 
mówi prawdę, używa argu-
mentów historycznych, a 
kto będzie próbował mani-
pulować naszymi umysła-
mi. 

Marzec 1968 zaczął się 
od buntu studentów, buntu 
w obronie „Dziadów” Mic-
kiewicza wystawianych w 
Teatrze Narodowym w re-
żyserii Kazimierza Dejmka. 
Później broniono studen-
tów pobitych na dziedziń-
cu Uniwersytetu Warszaw-
skiego. Te protesty nie były 
jakoś bardzo polityczne, po 
prostu ludzki odruch obro-
ny ważnych wartości. Potem 
ktoś w PZPR wpadł na po-
mysł, aby odpowiedzialno-
ścią za zamieszki obarczyć 
Żydów (blok państw komu-
nistycznych z ZSRR na czele 
był wówczas wrogo nasta-
wiony do Izraela), wyszu-
kano wśród protestujących 
kilka osób o pochodzeniu 
żydowskim i na tym budo-
wano narrację. W rzeczy-
wistości zarzut „syjonizmu” 
był potrzebny do przepro-
wadzenia wewnętrznej wo-
jenki wśród komunistów. 
Pociągnęło to jednak także 
falę działań antysemickich 
ówczesnej władzy, represje 
dotknęły wielu obywateli 
żydowskiego pochodzenia, 
jak również innych, któ-
rzy sprzeciwiali się antyse-
mickiej polityce władz. W 
latach 1968-1972 zmuszo-
no do wyjazdu z Polski 15-
20 tysięcy osób pochodze-
nia żydowskiego. Smutny 
to okres i niechlubna karta 
historii. Pamiętajmy jed-
nak, że przy dyskusji o od-
powiedzialności za tamte 
wydarzenia pamiętać nale-
ży, że nie było wtedy wolnej 
Polski, a ówczesne władze 
PRL nie miały społecznego 
mandatu do rządzenia, były 
bowiem jedynie „namiest-
nikiem” Związku Radziec-
kiego.

13 lutego 2018 r. w siedzi-
bie Urzędu Marszałkowskiego 
w Warszawie podpisana została 
umowa o dofinansowanie re-
alizacji projektu o skompliko-
wanej nazwie „Redukcja emisji 

zanieczyszczeń powietrza oraz 
rozwój mobilności miejskiej 
poprzez budowę podziemnego 
parkingu „Parkuj i Jedź” w Zie-
lonce”. 

Środki pozyskano na reali-

W ramach inwestycji wy-
konana zostanie przebudowa 
ulic Dworkowej i Głównej na 
odcinku prawie 1100 metrów 
wraz z budową chodnika oraz 
modernizacją skrzyżowania. 
Powiat Wołomiński wniosku-
jąc o dofinansowanie zwrócił 
uwagę na dynamiczne zmiany 
w układzie komunikacyjnym 
obszaru powiatu wołomiń-
skiego: wzrost liczby inwesty-
cji mieszkaniowych oraz dy-
namiczne zwiększenie liczby 
miejsc pracy. Ciąg drogowy 
Dworkowa-Główna będzie sta-

nowić bezpośredni dojazd do 
wiaduktu nad drogą krajową 
S8 oraz będzie stanowił dojazd 
do drogi wojewódzkiej 631. 
Przebudowana droga pozwoli 
mieszkańcom i przedsiębior-
com z terenu Kobyłki, Marek, 
Wołomina i Zielonki ominię-
cie zurbanizowanego rejonu i 
skrócenie czasu dojazdu po-
między tymi miejscowościami 
i Warszawą. Zmodernizowana 
droga będzie wyposażona w 
elementy ruchu zwiększające 
bezpieczeństwo zarówno pie-
szych, jak i rowerzystów oraz 

kierowców. Plan zakłada za-
kończenie inwestycji do 30 li-
stopada 2018 roku.

Otrzymane przez Powiat 
Wołomiński środki pochodzą 

z programu „Mazowiecki In-
strument Wsparcia Dróg Lo-
kalnych o istotnym znaczeniu 
dla rozwoju społeczno-gospo-
darczego regionu”. SP

Starosta Wołomiński Kazimierz Rakowski oraz wicestarosta Adam Łossan podpisali 7 lutego br. umowę z Województwem Mazowieckim 
na dofinansowanie z budżetu województwa budowy ulic Głównej w Markach i Dworkowej w Kobyłce! Powiat pozyskał na podstawie tej 
umowy aż 3,4 miliona złotych. Koszt inwestycji to 5,7 miliona złotych. 

Kwota 7,2 mln zł to najwyższa jednorazowa dotacja ze środków Unii 
Europejskiej pozyskana przez Miasto Zielonka. Pod terenem obecne-
go bazarku powstanie podziemny parking, który zmieni wizerunek 
miasta.

zację projektu budowy parkingu 
podziemnego pomiędzy ulica-
mi Kolejową i Abramskiego w 
Zielonce, tuż obok stacji kolejo-
wej. Całkowita wartość projektu 
to 8.1 mln złotych, czyli miasto 
z własnych środków będzie mu-
siało na tak poważną inwestycję 
przeznaczyć tylko 900 tysięcy 
złotych.

W ramach realizacji projek-
tu powstanie podziemny par-
king typu „Parkuj i Jedź”, który 
będzie dużym wsparciem dla 
mieszkańców dojeżdżających 
codziennie do pracy w Warsza-
wie. Inwestycja pomoże również 
zaradzić problemowi z miejsca-
mi parkingowymi przy stacji 
Zielonka. 

Parking zlokalizowany bę-
dzie na poziomie -1, pod tere-
nem dzisiejszego bazarku miej-
skiego. Mieszkańcy otrzymają 
do dyspozycji 86 miejsc posto-
jowych dla aut oraz 24 miejsca 
dla rowerów. Posiadacze biletów 

na pociąg mają korzystać z udo-
godnień bezpłatnie.

Obiekt zostanie podłączony 
do sieci wodociągowej, kanali-
zacyjnej oraz elektrycznej i przy-
gotowany pod II etap nowego 
zagospodarowania przestrzeni 
miejskiego targowiska, polegają-
cy na budowie estetycznych pa-
wilonów handlowych i miejsca 
rekreacji dla mieszkańców (w 
ramach innego zadania).

Ze strony Zarządu Woje-
wództwa Mazowieckiego umo-
wę podpisały wicemarszałek 
Janina Ewa Orzełowska oraz 
członek Zarządu Wojewódz-
twa Mazowieckiego Elżbieta 
Lanc. Po stronie Miasta Zielon-
ka umowę podpisał burmistrz 
Grzegorz Dudzik oraz skarbnik 
miasta Irena Prucnal (na zdjęciu 
obok). W najbliższym czasie na-
leży spodziewać się ogłoszenia 
przetargu na wykonawcę inwe-
stycji.

TS

Umowę podpisują: Marszałek Adam Struzik, starosta wołomiński 
Kazimierz Rakowski i wicestarosta Adam Łossan
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Wołomińscy radni z Ko-
misji bezpieczeństwa podję-
li na nowo starania o budowę 
ronda u zbiegu ulic: Wileń-
skiej, al. Niepodległości i Szo-
sy Jadowskiej w Wołominie. 
Tak dłużej, jak jest obecnie, 
być nie może. Przez sygnaliza-
cję świetlną tworzą się w tym 
miejscu ogromne korki, po kil-
kadziesiąt samochodów czeka 
nieraz w kilkusetmetrowej ko-
lejce. Samochody przejeżdżają 
skrzyżowanie na czerwonym 
świetlne, byleby jak najszyb-
ciej pokonać to miejsce. Od 
rana do wieczora jest nerwo-
wo i niebezpiecznie, a już naj-
gorzej mają piesi, którzy prze-
mykają między samochodami. 
Niby są pasy, niby jest sygna-
lizacja, jest nawet monitoring, 
ale wszystko nie zdaje egza-
minu. Rondo jest niezbędne 
dla bezpieczeństwa pieszych i 
kierowców, dla usprawnienia 
ruchu drogowego w Wołomi-
nie. Taką świadomość mają 
radni z Komisji bezpieczeń-

stwa: Robert Kobus, Tomasz 
Kowalczyk i Zbigniew Paziew-
ski, wspierani przez radnych 
gminnych i powiatowych. Po-
zytywnie o budowie ronda 
wypowiadał się na jednej z se-
sji rady powiatu starosta wo-
łomiński Kazimierz Rakow-
ski, zwolennik dużego ronda 
turbinowego. Zresztą, miej-
sca na tym skrzyżowaniu jest 
tak dużo, że zmieści się każde 
rondo. Problem w tym, że o 
ile ul. Wileńska jest drogą po-
wiatową (i tutaj nie ma proble-
mu ze zrozumieniem potrzeby 
budowy ronda), to już al. Nie-
podległości i Szosa Jadowska 
mają status dróg wojewódz-
kiej. Rozmowy z zarządcą dro-
gi były już całkiem zaangażo-
wane, powstał projekt budowy 
ronda, ale ostatecznie władze 
Wołomina orzekły, że rondo 
w tym miejsc nie jest potrzeb-
ne. A przecież jest potrzebne i 
to jak najszybciej, dlatego ini-
cjatywa radnych Kobusa, Ko-
walczyka i Paziewskiego, któ-

rzy pozyskali dla tej inicjatywy 
wielu sojuszników, jest nie-
zwykle cenna. Czas skończyć 
z tą gehenną kierowców i pie-
szych. Podkreślmy, że z budo-
wy ronda skorzystają miesz-
kańcy nie tylko Wołomina, ale 
kilku gmin powiatu, m.in. Po-
świętnego, Klembowa, Tłusz-
cza czy Radzymina. 

I jeszcze jedno. Ci sami 
radni wnioskują o zapewnie-
nie bezpieczeństwa na chod-
niku wzdłuż al. Niepodległo-
ści. Chodnik na odcinku od 
skrzyżowania do tunelu został 
zamieniony w parking samo-
chodowy. Władze nie reagu-
ją, służby udają, że nie widzą. 
Ileż trzeba złej woli ze stro-
ny urzędników, żeby dopro-
wadzić do takiego stanu, jaki 
obecnie jest w rejonie skrzy-
żowania al. Niepodległości, 
Wileńskiej i Szosy Jadowskiej. 
Tym bardziej trzeba wspierać 
inicjatywę radnych i trzymać 
kciuki za jej powodzenie. 

 A.B. 

Uczniowie z 22 szkół gim-
nazjalnych i ponadgimnazjal-
nych z terenu całego powiatu 
przystąpili do VI Powiatowego 
Konkursu Matematycznego 
im. Romana Żulińskiego. Do 
drugiego etapu konkursu, w 
kategorii „Turniej wiedzy ma-
tematycznej” zakwalifikowało 
się 22 gimnazjalistów oraz 17 
licealistów. Głównym celem 
organizowanego w Zespole 
Szkół Ogólnokształcących w 
Radzyminie konkursu jest po-
pularyzacja wiedzy i umiejęt-
ności matematycznych wśród 
młodzieży oraz pokazywanie 
osiągnięć polskich naukow-
ców w tej dziedzinie. Wśród 
organizatorów konkursu jest 

Wydział Matematyki i Nauk 
Informacyjnych Politechniki 
Warszawskiej. 

Tegoroczni zwycięzcy w 
kategorii szkół ponadgimna-
zjalnych to: I miejsce – Adam 
Antończak, uczeń III LO im. 
Jana Pawła II w Wołominie; 
II miejsce – Michał Juszczyk, 
uczeń I LO im. W. Nałkow-
skiego w Wołominie; III miej-
sce – Maciej Persona, uczeń 
LO im. C.K. Norwida w Ra-
dzyminie.

W kategorii szkół gimna-
zjalnych zwyciężyli: I miejsce 
– Marcin Popławski, uczeń 
Gimnazjum z Oddziałami 
Dwujęzycznymi w Radzymi-
nie; II miejsce – Paweł Mi-

chalczuk, uczeń Gimnazjum 
nr 3 im. Jana Pawła II w Wo-
łominie; III miejsce – Karoli-
na Groszek, uczennica SP nr 
2 im. I. Łukasiewicza w Wo-
łominie.

Nagrody (laptop, tablet 
i telefon) ufundowane przez 
starostę wołomińskiego Kazi-
mierza Rakowskiego wręczyli 
laureatom wicestarosta Adam 
Łossan i dyrektor ZSO Urszu-
la Zimińska. 

Jeden z najlepszych ma-
tematyków w powiecie woło-
mińskim, Adam Antończak, 
powiedział Mojej Gazecie 
Regionalnej: - Matematykę 
lubiłem „od zawsze”. Różni się 
ona od innych przedmiotów 

Najlepsi matematycy w powiecie

Radni są zaniepokojeni Zielone światło dla ronda

przede wszystkim tym, że pole-
ga na dogłębnym zrozumieniu 
tematu i wykorzystaniu wła-
snych zdolności do znajdywa-
nia rozwiązań, niekoniecznie 
podręcznikowych. W szkolę 
podstawowej jednak nie było 
tak łatwo, jak mogło się wy-

dawać, ponieważ nauczycielki 
dyskryminowały mnie za to, że 
rozwiązywałem zadania z po-
mocą własnego toku myślenia. 
Już wtedy próbowałem swoich 
sił startując w konkursach, ale 
zdobyte wyróżnienia nie prze-
kładały się na lepsze oceny. 

Dopiero w gimnazjum moja 
sytuacja znacznie się poprawi-
ła, a w międzyczasie pojawiło 
się u mnie również zaintereso-
wanie fizyką. Po ukończeniu 
liceum, planuję wybrać studia 
właśnie z tych dziedzin.

A.B.

WOŁOMIN. Kiedy skończy się gehenna kierowców i pieszych?WOŁOMIN. O tempora, o mores! (Cyceron)

Pierwsze efekty takiego 
działania pojawiły się właśnie 
14 lutego rano. Podczas odbioru 
odpadów w Mostówce doszło 
do niespotykanego wcześniej 
incydentu. Pracownik MZO 
naubliżał sołtys tej miejscowo-
ści. Ponieważ sołtys jest osobą 
publiczną, radni zareagowali 
natychmiast i chcieli wyjaśnić 
kwestię słownej napaści na po-
siedzeniu Komisji bezpieczeń-
stwa. Niestety, na komisji nie 
pojawił się nikt, kto mógłby nie 
tylko udzielić wyjaśnień, ale i 
przeprosić za zajście w Mostów-
ce. - Zapraszałem oczywiście pre-

zesa MZO, burmistrz Wołomina, 
kierownika nadzoru właściciel-
skiego, sekretarza na dzisiejszą 
komisję, niestety, nikt się nie po-
jawił – tłumaczył przewodni-
czący Paziewski. Obecna za to 
była sołtys Mostówki Balbina 
Pokrzywnicka, ponadto przyby-
li broniący swojej sołtys, miesz-
kańcy tej miejscowości. Warto 
przypomnieć, że na styczniowej 
sesji rady sołtys Mostówki wy-
powiadała się na temat wysypi-
ska w Lipinach Starych, a preze-
sowi MZO powiedziała wprost, 
że utracił zaufanie mieszkańców. 
Może te wypowiedzi pani sołtys 

były przyczyną całego zajścia? 
W każdym razie radni z komisji 
wyrazili swoje ogromne zanie-
pokojenie obecną sytuacją, któ-
rą określają jako „szczucie” na 
radnych i mieszkańców. Radny 
Tomasz Kowalczyk podkreśla, 
że posiedzenie komisji zosta-
ło zwołane w celu wyjaśnienia 
kilku kwestii, związanych nie 
tylko z MZO, a nie z powodu 
incydentu w Mostówce. Ale, po-
nieważ nie było przedstawicieli 
urzędu, nie było komu zadawać 
pytań i wszelkie kwestie pozo-
stały niewyjaśnione. 

KW

Na środę 14 lutego została zwołana Komisja Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Wołominie. Głównym 
tematem obrad miały być sprawy związane z Miejskim Zakładem Oczyszczania, najtrafniej wyraził 
to przewodniczący komisji Zbigniew Paziewski: - Jesteśmy głęboko zaniepokojeni i zmartwieni tym, 
jak wygląda sytuacja finansowa spółki – zaczął, po czym podkreślił, że obecnie nakręcana jest spirala 
nienawiści, mianowicie prezes MZO wydał oświadczenie, w którym zarzuca radnym, jakoby działali 
na szkodę spółki.- Działając w ten sposób - mówił dalej Paziewski - prezes jedynie podburza pracow-
ników przeciwko radzie miasta, co z kolei powoduje agresję tych ludzi. 

Radni z Komisji bezpieczeństwa, od lewej: Robert Kobus, Tomasz Kowalczyk i przewodniczący Komisji 
Zbigniew Paziewski

Dyrektor ZSO Urszula Zimińska, wicestarosta Adam Łossan i laureat konkursu Adam Antończak 
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Krąg Pamięci Narodowej
im. St.Melaka

Parafi a
pw. Świętego Wacława

Parafi a
pw. Najczystszego Serca Maryi

ORGANIZATORZY:

Komitet Katyński

URZĄD DZIELNICY 
REMBERTÓW 
MIASTA STOŁECZNEGO 
WARSZAWY

187. ROCZNICA BITWY 
POD OLSZYNKĄ GROCHOWSKĄ

25 lutego 2018 r.
Kościół pw. Najczystszego Serca Maryi (ul. Chłopickiego 2)

12.30 – Msza Święta 
pod przewodnictwem Jego Ekscelencji Księdza Biskupa Romualda Kamińskiego

(Możliwość transportu do Alei Chwały autokarem 
podstawionym przez organizatorów o godz. 13.30. 

Odjazd autokaru około godz. 14.00, po zakończeniu uroczystości w kościele)

Aleja Chwały (ul. Traczy)
15.00 – Odegranie „Warszawianki” 

i przemarsz pod Pomnik Bitwy pod Olszynką Grochowską

Pomnik Bitwy pod Olszynką Grochowską (ul. Szeroka)
15.15 – Odegranie Hymnu Narodowego
15.20 – Modlitwa w intencji poległych
15.25 – Wystąpienia okolicznościowe
15.35 – Apel pamięci i salwa honorowa
15.45 – Ceremonia złożenia wieńców

W dniu 3 stycznia po-
między Miastem Stołecznym 
Warszawa Dzielnicą Rember-
tów a firmą Przedsiębiorstwo 
Innowacyjne ERGO Ryszard 
Gardziej została zawarta umo-
wa na wykonanie w formule 
„zaprojektuj i wybuduj” stud-

ni głębinowej i budynku uję-
cia wody oligoceńskiej wraz 
z niezbędną infrastrukturą i 
zagospodarowaniem terenu. 
Studnia będzie zlokalizowa-
na przy ul. Gawędziarzy 24 w 
Warszawie. Inwestycja będzie 
realizowana na podstawie wy-

konanego programu funkcjo-
nalno-użytkowego i opraco-
wanej koncepcji. Całkowity 
koszt inwestycji to 1  880 000 
zł brutto. Termin realizacji: do 
końca 2018 r.

W ostatnim czasie do-
szło do kilku niebezpiecz-
nych sytuacji, gdy osoby od-
wiedzające groby bliskich 
wychodziły z cmentarza 
wprost pod koła rozpędzo-
nych samochodów. Żeby 
wyjaśnić, a jednocześnie na-
głośnić tę sprawę i spowodo-
wać podjęcie konkretnych 
działań, zwróciliśmy się 
do radnych z Komisji Bez-
pieczeństwa wołomińskiej 
rady. I okazało się, że radny 
Robert Kobus już w 2016 r. 
apelował o zapewnienie bez-
pieczeństwa na tym odcinku 
drogi. W interpelacji skiero-
wanej do burmistrz Elżbie-
ty Radwan z sierpnia 2016 r. 
wnosił o poprawę bezpie-
czeństwa pieszych w rejo-
nie cmentarza w Wołominie: 
„Mając na względzie dbałość 
o życie i zdrowie osób odwie-
dzających wołomiński cmen-
tarz i korzystających z wej-
ścia główną bramą od strony 
ul. Granicznej, występuję 
do Pani burmistrz z proś-
bą o natychmiastowe pod-
jęcie działań prowadzących 
do poprawy bezpieczeństwa 
w tym miejscu, szczególnie o 
poprawę bezpieczeństwa pie-
szych przechodzących przez 
jezdnię na wysokości cmen-

tarza, jak również pieszych 
poruszających się po jezdni w 
tym miejscu, gdyż jak wiado-
mo, brak jest tam chodników. 
Do sytuacji krytycznych do-
chodzi szczególnie w soboty 
i niedziele oraz dni świątecz-
ne, gdy to miejsce odwiedza 
kilkaset osób dziennie. Do-
datkowym niebezpiecznym 
elementem w tym miejscu są 
rajdy kierowców motocykli i 
quadów, nie stosujących się 
do przepisów ruchu drogowe-
go ul. Granicznej i Lipiny B. 
Ten proceder należy również 
jak najszybciej ukrócić.” Żeby 
zmienić tę sytuację, radny 
Kobus zwrócił się o wybudo-
wanie progów zwalniających 
lub szykan na ul. Granicz-
nej na wysokości cmentarza 
(2 sztuki na odcinku od al. 
Niepodległości do ul. Lipiny 
B, 2 szt. od ul. Lipiny B do 
końca cmentarza oraz 2 szt. 
od cmentarza do PWiK). Po-
nadto radny wnosił o usta-
wienie znaków pionowych 
informujących o wzmożo-
nym ruchu pieszych oraz 
częstsze patrole policyjne w 
tym zakresie.

Minął rok. Koło cmenta-
rza nic się nie zmieniło. Nie 
wybudowano progów zwal-
niających, nie ustawiono 

znaków. Piesi nadal przemy-
kali między rozpędzonymi 
samochodami. 

Pod koniec grudnia 
2017  r. radny Robert Kobus 
wraz z radnym wołomiń-
skim Andrzejem Żelezikiem 
oraz wiceprzewodniczącym 
Rady Powiatu Jerzym Mikul-
skim zwracają się w tej sa-
mej sprawie do starosty wo-
łomińskiego oraz burmistrz 
Wołomina. Szybko otrzy-
mują odpowiedź z Wydziału 
Inwestycji i Drogownictwa 
Starostwa, z której wynika, 
że w celu dokonania zmian 
na ul. Granicznej niezbędne 
jest opracowanie przez za-
rządcę drogi projektu orga-
nizacji ruchu, który ma na 
celu odpowiednie zapewnie-
nie bezpieczeństwa wszyst-
kich użytkowników ruchu 
drogowego. Starostwa woło-
miński zatwierdza wykona-
ną już dokumentację. 

Przy wołomińskim cmen-
tarzu nadal jest bardzo nie-
bezpiecznie. Wylać kawał 
asfaltu to żadna sztuka, ale 
trzeba jeszcze pomyśleć o lu-
dziach. A tego myślenia tu-
taj, koło cmentarza, zabra-
kło.  

A.B.

WOŁOMIN. Wylać kawał asfaltu to żadna sztuka, bo trzeba jeszcze zapewnić bezpie-
czeństwo użytkownikom drogi. 

Niebezpiecznie 
przy cmentarzu

Studnia oligoceńska 
w Rembertowie 

Nasi czytelnicy coraz częściej skarżą się na brak bezpiecznego dojścia do cmentarza w Wołomi-
nie. Wszyscy jako główne zagrożenie wskazują samochody jadące ul. Graniczną, na którą bez-
pośrednio wychodzi się z cmentarnej bramy. Właściciel drogi nie pomyślał o żadnych zabezpie-
czeniach, znakach drogowych, ani tym bardziej o chodniku. 

Męczarnie na dłużej

BURMISTRZ MIASTA ZĄBKI
ogłasza nabór kandydatów na stanowisko
inspektor w Referacie Oświaty i Polityki Społecznej

Wymagania niezbędne i dodatkowe na ww. stanowisko znajdują 
się na tablicy ogłoszeń oraz na stronie Biuletynu Informacji Pu-
blicznej Urzędu Miasta Ząbki www.bip.zabki.pl  – „oferty pracy”.

Na pytanie z sali, jak dłu-
go trzeba będzie w praktyce 
poczekać na wyższe ekrany, 
przedstawiciel GDDKiA od-
powiedział, że zgodnie z obo-
wiązującymi przepisami może 

to potrwać do 3 lat, a okres 
oczekiwania dla poszczegól-
nych odcinków jest różny. 

W sprawie hałasu z ob-
wodnicy Marek działają za-
równo instytucjonalnie oko-
liczne gminy, jak i sami miesz-
kańcy, zbierający podpisy pod 

petycjami. Urzędnicy, póki co, 
rozkładając ręce, zasłaniają 
się bezdusznymi paragrafami. 
Tymczasem może, zamiast 
opowiadać o złych przepisach, 
należałoby je po prostu zmie-
nić?

TS

(dokończenie ze str. 1)

W tym miejscu powstanie ujęcie studni oligoceńskiej
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Bal rozpoczął się poka-
zem tanecznym Julii Krupy i 
Bartosza Brodackiego ze stu-
dia tańca WOLF, następnie 
zaprezentowała się Orkiestra 
Dęta Miasta Ząbki pod batu-
tą Barbary Hijewskiej. Oba 
występy wprowadziły przy-
byłych gości w wyjątkowy na-
strój. Zaraz potem na scenie 
pojawiła się konferansjerka 
Ewa Tułacz witając znamie-
nitych gości: Piotra Uściń-
skiego - Posła na Sejm RP, 
Marzenę Małek – radną Sej-
miku Województwa Mazo-
wieckiego, Marka Krzemie-
niewskiego - prezesa firmy 
Fair Play Plus, Dariusza Ko-
rzenia - komendanta Policji 
w Ząbkach, Krzysztofa Kapu-
stę – dyrektora Nowodwor-
skiego Ośrodka Sportowego, 
oraz mecenasów wydarzenia: 
Mariusza Ryciaka – prezesa 
Miejskiego Centrum Sportu 
w Ząbkach i Janusza Czarno-
górskiego - prezesa Przedsię-
biorstwa Wodociągów i Ka-
nalizacji w Ząbkach, a także 
gospodarzy miasta: Roberta 
Perkowskiego - burmistrza 
Ząbki i Artura Murawskiego 
- zastępcę burmistrza. 

Część oficjalną popro-
wadził burmistrz Robert 
Perkowski, który przybliżył 
wszystkim ideę organizacji 
balu, po czym nastąpiła ce-
remonia wręczenia statu-
etek Ambasadorom Ząbek 
2017, którymi zostali: Nad-
leśnictwo Drewnica, Przed-
siębiorstwo Wodociągów i 

Kanalizacji w Ząbkach Sp. 
z o.o., Miejskie Centrum 
Sportu w Ząbkach, Dozbud 
Sp. z o.o. 

Najważniejszym punk-
tem balu były jednak licy-
tacje. Na aukcyjnym sto-
le znalazło się czternaście 
przedmiotów, wśród nich 
m.in. obrazy wykonane róż-
nymi technikami, notes ręcz-
nie robiony, koszulki me-
czowe, wisiorek wykonany 
metodą fasingu - topienia 
szkła, pióro burmistrza oraz 
zaproszenie VIP na „Walen-
tynki ze Sławomirem”. Pod-
czas licytacji między innymi 
za 1000 zł sprzedano obraz 
w stylu retro pt. „Kobieta w 
wianku”, wykonany na blejt-
ramie techniką MIX MEDIA 
przez panią Ewę Frąckiewicz 
z księgarni „Orla” w Ząbkach, 
a obraz pt. „MILCZ......” przy-
gotowany przez dzieciaki ze 
świetlicy środowiskowej nr 2 
„Schowek” za kwotę 8000 zł. 
Łącznie za przedmioty z au-
kcji zebrano kwotę 18350 zł. 

Punktualnie o północy 
odbyło się losowanie wizy-
tówek, które zostawili goście 
przy wejściu. Główną nagro-
dą były rękawice do kickbo-
xingu z autografami mistrza 
UFC Jana Błachowicza, Da-
niela Omielańczuka oraz 
wielokrotnej mistrzyni świa-
ta, Europy i Polski Doroty 
Godziny. 

Podczas uroczystości 
nie zabrakło również nie-
spodzianek. Przedstawicie-

le Stowarzyszenia Byłych 
Żołnierzy 62 KS Comman-
do Mieczysław Kopacz oraz 
Sławomir Duba wręczyli pa-
miątkowe odznaki z okazji 
50-lecia powstania 62. Kom-
panii Specjalnej „Comman-
do” oraz bagnety panom: Ro-
bertowi Perkowskiemu oraz 
Arturowi Murawskiemu, na-
tomiast od płk. Sławomi-
ra Tęczy - dowódcy Oddzia-
łu Specjalnego Żandarmerii 
Wojskowej w Warszawie - 
pamiątkowe ryngrafy za ich 
olbrzymi wkład i zaangażo-
wanie w rozwój lokalnej spo-
łeczności.

W tegorocznym balu 
udział wzięło 120 osób, a o 
oprawę muzyczną zadbała 
Orkiestra Dęta Miasta Ząbki, 
grająca na saksofonie Izabela 
Olejniczak – EnergIza, gru-
pa Ellixir, Maciek Kuśmierz - 
Maczo oraz DJ Łukasz Lasec-
ki (Lucky Events). 

Podczas II edycji Balu 
Charytatywnego zebrano 
36000 zł. Na tę kwotę skła-
dały się 18350 zł z licytacji, 
16400 zł z biletów oraz 1250 
zł z cegiełek. 

W imieniu podopiecz-
nych ząbkowskich świetlic 
środowiskowych składamy 
serdeczne podziękowania 
wszystkim, którzy wspar-
li finansowo tegoroczny Bal. 
Mamy nadzieję, że za rok po-
bijemy kolejny rekord. 

Joanna Wysocka

W piątek, 9 lutego, w hotelu Mansor w Ząbkach odbył się II Bal Charytatywny zorganizowany 
przez Miejskie Centrum Sportu w Ząbkach Sp. z o.o. pod patronatem burmistrza miasta Rober-
ta Perkowskiego. Podczas balu licytowano przedmioty wykonane przez dzieci ze świetlic środo-
wiskowych oraz podarowane przez księgarnię „Orla” w Ząbkach, ząbkowski klub „Monarsch 
Ząbki”, a także burmistrza miasta. Tak, jak w ubiegłym roku, pieniądze z biletów i licytacji 
przeznaczone zostaną na ząbkowskie świetlice środowiskowe. W trakcie balu poznaliśmy także 
cztery ząbkowskie firmy nominowane do tytułu Ambasadora Ząbek 2017, wytypowane przez 
mieszkańców, nominowane przez Kapitułę, cieszące się uznaniem i rozpoznawalnością. 

Kolejny Bal Charytatywny za nami

Uczestnicy balu chętnie wzięli udział w licytacji Burmistrz Robert Perkowski, Mariusz Ryciak - prezes MCS w Ząbkach, Artur Delegacz 
- nadleśniczy Nadleśnictwo Drewnica w Ząbkach oraz Janusz T. Czarnogórski - prezes 
PWiK w Ząbkach
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Jubileusz Chóru Miejskiego LUX MEA

Wśród zaproszonych gości 
byli obecni: przewodnicząca Ko-
misji Kultury i Dziedzictwa Na-
rodowego Sejmiku Wojewódz-
twa Mazowieckiego Bożena 
Żelazowska, wicestarosta woło-
miński Adam Łossan, burmistrz 
Tłuszcza Paweł Bednarczyk, 
przewodniczący Rady Miejskiej 
w Tłuszczu Krzysztof Gajcy, rad-
ni Rady Miejskiej w Tłuszczu: 
Włodzimierz Fydryszek, Adam 
Kisiel, Waldemar Sitek, Grażyna 

Krupa, dziekan Dekanatu Tłusz-
czańskiego ks. Dariusz Skwarski, 
dyrektor Centrum Kultury Spor-
tu i Rekreacji w Tłuszczu Wiole-
ta Kur, były burmistrz Tłuszcza 
Jan Krzysztof Białek oraz prezes 
Federacji Chórów Caecilianum 
Agata Kajak. 

Uroczystość rozpoczęła 
się od przedstawienia historii 
Chóru, którą opowiedziała pani 
Anna Witul. Burmistrz Tłusz-
cza Paweł Bednarczyk oraz 

przewodniczący Rady Miejskiej 
Krzysztof Gajcy na ręce prezesa 
Chóru Stefana Mikiciuka złożyli 
podziękowania za zaangażowa-
nie, życzliwość i stałą obecność 
w życiu kulturalnym gminy. 
Dowodem na to jest wspania-
ła historia Chóru, wypełniona 
wieloma sukcesami, nagrodami i 
niezliczonymi koncertami. Każ-
dy z obecnych oraz byłych człon-
ków chóru oraz dyrygentów 
otrzymał pamiątkowy dyplom. 

W imieniu Marszałka 
Województwa Mazowieckie-
go Adama Struzika, Bożena 
Żelazowska wręczyła dyplomy 
najbardziej zasłużonym człon-
kom chóru: Magdalenie Hu-
tek, Maciejowi Cegielskiemu, 
Jerzemu Wiesławowi Zawiszy, 
Ewie Jurkiewicz, Stefanowi 
Mikiciukowi, Elżbiecie Gajcy, 
Danucie Polakowskiej, Annie 
Witul, Małgorzacie Stankiewicz, 
Hannie Białek, Wiesławie Kur, 

W sobotę 3 lutego członkowie Chóru Miejskiego LUX MEA z Tłuszcza, dyrygenci oraz zebrani goście uczestniczyli w uroczystych 
obchodach 15-lecia istnienia Chóru. Współorganizatorem wydarzenia był Powiat Wołomiński. 

Henrykowi Szczęsnemu i Tade-
uszowi Sasinowi. Wicestarosta 
Wołomiński Adam Łossan zło-
żył na ręce dyrygentki Chóru, 
pani Magdaleny Hutek kwiaty 
oraz list gratulacyjny. Prezes 
Federacji Chórów Caecilianum 
Agata Kajak złożyła wszystkim 
śpiewakom oraz dyrygentom 
najserdeczniejsze życzenia ju-
bileuszowe, mając jednocześnie 
nadzieję na niesłabnącą moty-
wację do tworzenia.

Podsumowaniem uroczy-
stości był poczęstunek ufundo-
wany przez współorganizatora 
imprezy – Powiat Wołomiński.

Wicestarosta Wołomiński Adam Łossan złożył na ręce dyrygentki 
Chóru, Magdaleny Hutek kwiaty oraz list gratulacyjny

Burmistrz Tłuszcza Paweł Bednarczyk oraz przewodniczący 
Rady Miejskiej Krzysztof Gajcy z Panią Dyrygent

Pamiątkowe zdjęcie uczestników spotkania

W dniu 10 stycznia została podpisana umowa z fir-
mą Stan Bud Sp. z o.o. na wykonanie robót budowlanych 
wchodzących w zakres zadania inwestycyjnego pod na-
zwą „Park Wygoda ul. Wał Kościuszkowski”. Budowa si-
łowni na powietrzu, skateparku oraz nasadzenia drzew 
i krzewów. Jest to realizacja projektu wybranego przez 
mieszkańców Rembertowa w ramach budżetu partycypa-
cyjnego dzielnicy Rembertów. Całkowity koszt inwestycji 
określono na 276 358 zł brutto z terminem realizacji do 
18 maja 2018 r.

Zakres prac do wykonania:
•	 roboty ziemne związane z korytowaniem pod na-

wierzchnię z kostki betonowej ciągu pieszego oraz wy-
konanie nawierzchni;

•	 nasadzenia drzew i krzewów oraz wykonanie trawni-
ków;

•	 wykonanie ogrodzenia terenu;
•	 budowa siłowni plenerowej;
•	 wykonanie skateparku z dużą rampą;
•	 zakup i montaż ławek parkowych i koszy na śmieci.

Nowy teren rekreacyjny na Wygodzie 
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Miasto
Radzymin jest miasteczkiem 

położonym w odległości 20 km 
na północny wschód od War-
szawy. Pierwotnie był wsią szla-
checką, która następnie zyskała 
miano osady, by w 1475r. przyjąć 
prawa miejskie. Radzymin sławę 
swoją zawdzięcza zwycięskiej bi-
twie stoczonej w jego okolicach 
w 1920 r. przez wojska polskie 
z bolszewikami. Bitwa War-
szawska weszła do historii jako 

osiemnasta pośród najważniej-
szych bitew, które zadecydowały 
o losach świata. Polacy pokona-
nie niezwyciężonej Armii Czer-
wonej uznali za prawdziwy “Cud 
nad Wisłą”.

Erygowanie parafii
5 lutego 1473 r. na skutek 

starań właściciela, Jana z Radzy-
mina, parafia została erygowana 
przez biskupa płockiego i księ-
cia mazowieckiego Konrada. 

Pierwszy kościół zbudowano z 
drewna. W latach 1773-1780 ów-
czesna właścicielka Radzymina 
i sąsiednich folwarków, księżna 
Eleonora Czartoryska z domu 
Waldstein, hrabina austriacka, 
małżonka księcia Michała, wiel-
kiego kanclerza Księstwa Litew-
skiego, wzniosła w Radzyminie 
jednonawowy kościół murowa-
ny. Stylowa dzwonnica z trze-
ma dzwonami ufundowanymi 
również przez hr. Czartoryską 

Parafia Przemienienia Pańskiego 
w Radzyminie

545 lat istnienia 

Rys historyczny parafii

Ks. proboszcz Parafii Przemienienia Pańskiego w Radzyminie Stani-
sław Popis

Uroczystości w kościele

JPK_VAT dla mikroprzedsiębiorców
OD 1 STYCZNIA 2018 R. WSZYSCY PODATNICY VAT WYSYŁAJĄ JPK_VAT

Naczelnik Urzędu Skarbowego Warszawa-Wawer przypomina, iż od 2018 roku wszyscy przedsiębiorcy – również mikro – którzy roz-
liczają podatek VAT mają obowiązek prowadzenia elektronicznej ewidencji VAT (rejestr sprzedaży i zakupów VAT) i przesyłania jej jako Jed-
nolity Plik Kontrolny (JPK_VAT).  JPK_VAT przesyła się wyłącznie w wersji elektronicznej, w określonym układzie i formacie, do 25. dnia 
miesiąca za miesiąc poprzedni, nawet w przypadku kwartalnego rozliczenia. Ministerstwo Finansów udostępnia bezpłatne i bezpieczne 
narzędzia do utworzenia i wysłania JPK_VAT. Do przesłania pliku potrzebny jest bezpłatny profil zaufany eG0 lub podpis kwalifikowany. 

Na stronie www.jpk.mf.gov.pl można zapoznać się ze wszystkimi szczegółami. Ponadto zachęcamy do kontaktu z ekspertami JPK_
VAT w Urzędzie Skarbowym Warszawa-Wawer – dane osób dostępne na stronie internetowej Urzędu.

została wybudowana już wcze-
śniej. Projektantem dzwonnicy 
oraz kościoła jest Jan Chrystian 
Kamsetzer.

Świątynia
Konsekracji świątyni w 1781 

roku dokonali: biskup płocki 
książę Michał Poniatowski wraz 
z biskupem Adamem Narusze-
wiczem. Proboszczami w owych 
czasach byli znani z prac literac-
kich: ks. Ignacy Naruszewski i 
pijar ks. Kazimierz Narbutt.

W roku 1912 Kanonik Teofil 
Kozłowski dobudował prezbite-
rium i dwie boczne nawy, kaplicę 
i zakrystię oraz dwie wieże. Prze-
sklepiono również nawę główną. 
Przebudowę zaprojektował ar-
chitekt Konstanty Wojciechow-
ski.

Pod koniec II wojny świa-
towej fronton kościoła wraz z 
wieżami został wysadzony przez 
cofające się wojska niemieckie. 
Odbudową zajmował się ks. 
Maksymilian Kościakiewicz, 
a wspomagał go wikariusz, ks. 
Henryk Żochowski. W latach 
1976-1977 ks. Prałat Stanisław 
Lis zmienił konstrukcję dachu z 
drewnianej na stalową i pokrył 
całość blachą miedzianą.

Kolegiata
25 marca 1992 r. kościół 

parafialny został wyniesiony do 
godności kolegiaty i erygowano 
kapitułę. Jej pierwszym prepozy-
tem mianowano ks. Prałata Lisa, 
który w następnym roku prze-
szedł na zasłużoną emeryturę, 
rezydując w dalszym ciągu przy 
parafii. Umarł 30 października 
2005 r. i został pochowany na 
miejscowym cmentarzu.

Od 1993 r. proboszczem 
parafii i członkiem Kapituły w 
Radzyminie był ks. Prałat Stani-
sław Kuć. Z prac wykonanych w 
ostatnich czasach przez ks. Kucia 
należy wymienić: zabezpieczenie 
pękającego sufitu, ocieplenie stro-

pów, wybudowanie marmurowe-
go prezbiterium i wyposażenie go 
w drewniane stalle według pro-
jektu prof. Wiktora Zina, położe-
nie granitowej posadzki w latach 
2001-2002, nowe umeblowanie 
zakrystii oraz wymalowanie ca-
łego kościoła. Wymienione zo-
stały drzwi główne, a w kruchcie 
zamontowano metalowe kraty z 
ozdobnymi rozetami, upamięt-
niającymi daty: 1473 – założenie 
parafii, 1920 – “Cudu nad Wisłą”, 
1999 – wizyty Ojca Świętego na 
cmentarzu radzymińskim.
Obecnie proboszczem parafii jest 
ks. kan. Stanisław Popis. Asystują 
mu wikariusze: ks. Łukasz Lach i 
ks. Albert Mądry.

Wszystkie autobusy pod-
miejskie zarządzane przez ZTM 
mają teraz jednolity niebieski ko-
lor i częściowo obniżoną podło-
gę, co ułatwia wsiadanie osobom 
niepełnosprawnym i rodzinom 
podróżującym z dziećmi w wóz-
kach. Wyposażone są w wyświe-
tlacze pokazujące numer linii i 
jej trasę. Pojazd musi jednorazo-
wo przewozić minimum 40 osób 
i nie może być starszy niż 9 lat. 
Nowy tabor wjechał na wołomiń-
skie ulice w poniedziałek 19 lute-

go i został ciepło powitany przez 
pasażerów. – To bardzo dobra 
zmiana – przyznają zgodnie.

Obecny kontrakt na obsłu-
gę linii L35, L36, L37, L38 i L40 
ponownie wygrała firma Stal-

Nowe autobusy w Wołominie
Duże zmiany w komunikacji miejskiej w Wołominie! Co widać już na pierwszy rzut oka to 
nowe, wygodniejsze autobusy. Zwiększyła się również liczba połączeń, a niektóre linie mają 
zmienioną trasę.

ko, która będzie wozić wołomiń-
skich pasażerów przynajmniej 
do 30.11.2019 r. W autobusach 
linii „L” obowiązuje taryfa i bile-
ty ZTM (od dobowego wzwyż), 
bilet można nabyć także bezpo-
średnio u kierowcy. Dodatkowo 
wszystkie linie będą kursować 
również w niedziele (według so-
botniego rozkładu jazdy).

Zmianie uległy rów-
nież trasy niektórych linii: 
L35 – wydłużenie do krań-
ca SZPITAL POWIATOWY 
L36 – wprowadzenie podjazdów 
na nową pętlę na ul. Laskowej 
oraz wydłużenie przez tunel w cią-
gu ul. Sasina w okolice ul. Sokolej 
L37 – wydłużenie do krań-
ca SZPITAL POWIATO-
WY oraz dwukrotne zwiększe-
nie częstotliwości kursowania 
L38 – wydłużenie przez ul. Gra-
niczną do krańca MAJDAN oraz 
wydłużenie godzin kursowania 
wieczorem.                             UMW

OGŁOSZENIE
Naczelnik Urzędu Skarbowego Warszawa-Wawer, dla przybliżenia podatnikom tematyki Jednolitego Pliku Kontrolnego 
(JPK_VAT) informuje, iż w dniu 24 lutego br. (sobota), w godzinach od 9.00 do 13.00 został wyznaczony dodatkowy termin 
dyżuru urzędu.
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Ciąg pieszo-rowerowy 
wzdłuż ul. Weteranów będzie 
wykonany z asfaltu, z zato-
kami autobusowymi i chod-
nikiem z kostki brukowej na 
wybranych odcinkach. W 
ramach umowy ma być też 
wybudowane odwodnienie, 
zjazdy do posesji oraz w kil-
ku miejscach – stojaki na ro-
wery. Podobny zakres prac 
jest przewidziany przy budo-
wie drogi rowerowej łączącej 
al. Jana Pawła II z ulicą Wo-
łomińską. Ta ścieżka rowero-
wa zostanie poprowadzona 
ulicami Żeligowskiego, Trau-
gutta, Strzelców Wileńskich 
oraz Mickiewicza. Oprócz 
asfaltowej drogi rowerowej i 
chodnika firma AGBUD wy-
kona także odwodnienie po-
wierzchniowe, zjazdy do po-
sesji, stojaki na rowery w 
wybranych miejscach i punkt 
obsługi serwisowej rowerów 
przy skrzyżowaniu ulic Trau-
gutta i Strzelców Wileńskich. 

- Inwestycje w ścieżki ro-
werowe poprawiają jakość ży-
cia naszych mieszkańców – 
mówi Burmistrz Radzymina 
Krzysztof Chaciński. – Dzię-
ki nowym drogom rowerowym 
będziemy mogli bez urucha-
miania samochodu wygod-
nie dojechać do pracy, szko-
ły, na przystanek, czy latem 
nad Zalew Zegrzyński. W ten 
sposób realizujemy także cele 
ekologiczne i transportowe w 
ramach Zintegrowanych In-
westycji Terytorialnych metro-
polii warszawskiej”.

Planowane na 2018 r. od-
cinki wpisują się w szerszy 
system połączeń rowerowych 
na terenie Gminy Radzymin. 
Powstają one też na moder-
nizowanych ulicach Maczka 
i Szkolnej oraz na ul. Konop-
nickiej, która łączy ul. Maczka 
z Weteranów. Jesienią plano-
wane jest również ukończe-
nie drogi rowerowej na ulicy 
Weteranów na odcinku bliżej 
miasta – od ul. Konopnickiej 

do przejazdu kolejowego. Po-
wstałe w ten sposób połącze-
nia rowerowe będą stanowi-
ły realizacją projektu budowy 
ścieżek rowerowych, obejmu-
jących swoim zasięgiem nie 
tylko Gminę Radzymina, ale 
także m.in. Nieporęt i Legio-
nowo. 

Na początku 2017 r. osiem 
gmin: Czosnów, Jabłonna, Le-
gionowo, Łomianki, Nieporęt, 
Nowy Dwór Mazowiecki, Ra-
dzymin i Wieliszew, z Legio-
nowem jako partnerem wio-
dącym, podpisało umowę na 
dofinansowanie ze środków 
unijnych kompleksowego pro-
jektu, który zakładał wybu-
dowanie łącznie blisko 80 km 
tras rowerowych za ok. 60 mln 
złotych, z czego blisko 48 mln 
stanowią środki zewnętrzne. 
Trasy te mają stanowić połą-
czoną z transportem publicz-
nym sieć, okalającą Warsza-
wę od północy. Dzięki temu 
otworzą się nowe możliwości 
dojazdu do pracy i szkoły, jak 

również ruchu turystyczne-
go. W ramach tego projektu 
w Radzyminie powstaje wła-
śnie w sumie 9,2 km ścieżek 
rowerowych oraz ponad 2,6 
km chodników. Łączny koszt 
dla Radzymina wynosi ponad 
10,8 mln zł, z czego ponad 8,6 
mln zł –   czyli 80% wartości 

projektu – stanowi dofinanso-
wanie unijne w ramach pro-
jektu Regionalnego Programu 
Operacyjnego Województwa 
Mazowieckiego 2014-2020 
oraz wspólnego projektu kon-
sorcjum ośmiu gmin. Gminy 
zobowiązały się wybudować 
ścieżki do listopada 2018 r.

Więcej informacji o umo-
wie na realizację projektu 
konsorcjum ośmiu gmin na 
stronie www.radzymin.pl:

http://www.radzymin.pl/
asp/pl_start.asp?ref=1&typ=1
3&menu=3&schemat=0&dzi
aly=3&akcja=artykul&artyk
ul=3411

Po zimowej przerwie 
wznowiono prace budowlane 
na ul. Przyjacielskiej w Ko-
byłce. 

Zadanie realizowane w 
ramach projektu pn. „Zinte-
growana sieć ścieżek rowero-

wych na terenie gmin Marki, 
Ząbki, Zielonka, Kobyłka w 
ramach ZIT WOF” dofinan-
sowanego z RPO WM 2014-
2020 wkracza w ostatnią fazę 
realizacji. Wykonawca – firma 
Zakład Robót Ogrodniczo – 

Drogowych Sawicka Micha-
lina – rozpoczął korytowanie 
drogi pod wykonanie podbu-
dowy i wylanie nawierzchni 
asfaltowej. Termin zakończe-
nia inwestycji to 30 kwietnia 
2018 roku.

Kompleksowa przebudowa 
Przyjacielskiej

Radiowóz dla policji

Gmina Radzymin buduje ścieżkę rowerową 

Nowy radiowóz dla policji przekazał funkcjonariuszom burmistrz Kobyłki Robert Roguski.

Nowy policyjny radio-
wóz, w zakupie którego w 
50% partycypowało miasto 
Kobyłka 15 lutego został po-
święcony i oddany oficjalnie 
do użytkowania. Komendant 
Powiatowy Policji podinsp. 
dr Marek Ujazda w imieniu 
swoim i kobyłkowskich funk-
cjonariuszy podziękował bur-
mistrzowi za wsparcie finan-
sowe i zakup nowego sprzętu. 
Kluczyki od samochodu ode-

brała policjantka Agnieszka 
Maciołek, która zapewniła o 
tym, że nowy sprzęt z pew-
nością wpłynie na poprawę 
bezpieczeństwa mieszkańców 
miasta. 

Ks. dr Andrzej Rusinow-
ski poświęcił samochód i od-
mówił modlitwę w intencji 
bezpiecznej służby policjan-
tów. Słowa podziękowania za 
dotychczasową dobrą współ-
pracę z samorządem miasta 

skierował też komisarz Mar-
cin Pałyska, który od roku 
pełni funkcję komendanta w 
kobyłkowskiej jednostce. 

Funkcjonariuszom gra-
tulujemy pozyskania nowego 
sprzętu i mamy nadzieję, że 
będzie dobrze służył wszyst-
kim na rzecz poprawy pozio-
mu bezpieczeństwa w mie-
ście. 

EB

Burmistrz Radzymina Krzysztof Chaciński podpisał 16 lutego br. umowę z firmą AGBUD na budowę kolejnych odcinków ścieżek rowerowych. W ramach tej umowy w 2018 r. powstanie 4,5-ki-
lometrowy ciąg pieszo-rowerowy wzdłuż ulicy Weteranów w Radzyminie na odcinku od przejazdu kolejowego do granicy sąsiadującego z Gminą Radzymin Nieporętu oraz połączenie rowerowe 
pomiędzy al. Jana Pawła II i ul. Wołomińską. Wartość całej inwestycji wynosi 7,5 mln złotych. Planowany czas zakończenia budowy tych odcinków ścieżek to jesień 2018 r. 

Burmistrz Radzymina podpisał umowę z Piotrem Skłodowskim, prezesem firmy AGBUD, na budo-
wę ścieżek rowerowych w Radzyminie
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Nowa wyższa stawka 
podatku ryczałtowego od najmu prywatnego

Porady Księgowo-PrawneInformacje Gminy Dąbrówka

Limit 100.000 zł dotyczy 
całego roku kalendarzowego i 
wszystkich posiadanych i wy-
najmowanych przez podatni-
ka nieruchomości, np. lokali, 
gruntów, mieszkań, budynków. 
Obejmuje również wszelkie ro-
dzaje umów – tzn. najem, pod-
najem, dzierżawę, poddzierżawę 
oraz umowy podobne. Decydu-
jącym jest suma przychodów ze 
wszystkich tych tytułów.

Wyższa o 4 p.p. stawka po-
datku ryczałtowego powyżej 
100.000 zł przychodów oznacza 
większe o 4.000,00 zł zobowią-
zanie podatkowe od każdych 
100.000,00 zł powyżej limitu.

Stawka 12,5% znajduje za-

stosowanie również dla przy-
chodów uzyskiwanych z umów 
zawartych przed 2018 r. Decy-
dującą jest tutaj data uzyskania 
przychodu z najmu, za który 
należy przyjąć dzień faktycznie 
otrzymanych lub postawionych 
do dyspozycji środków pienięż-
nych. Może więc dojść do takiej 
sytuacji, że pieniądze za najem 
za 2017 rok podatnik otrzyma 
już w 2018 roku i w związku z 
tym będą już one opodatkowane 
według nowych zasad, czyli na-
wet stawką 12,5%.

Ustalając przychód z naj-
mu opodatkowanego ryczałtem 
wyłączyć można wszelkie opłaty 
za media ponoszone w imieniu 

najemcy o ile umowa wskazuje 
na wyszczególnienie tych wy-
datków z ogólnych kosztów naj-
mu (z ogólnej opłaty za najem). 
Jeżeli natomiast najemca ponosi 
jedną, łączną wartość czynszu 
najmu – wówczas przychód u 
wynajmującego stanowi całe 
wskazane w umowie wynagro-
dzenie.

Opracował: 
Jacek Czarnecki 

Kancelaria Podatkowa 
Skłodowscy 

http://sklodowscy.pl/aktualnosci/
warto-wiedziec/nowa-wyzsza-
stawka-podatku-ryczaltowego-
od-najmu-prywatnego

Od 1 stycznia 2018 r. stawka ryczałtowego podatku od przychodów z czynszu najmu wynosi 8,5%, ale 
tylko do limitu przychodów 100.000 zł. Po przekroczeniu tej kwoty, stawka rośnie do 12,5%. 

Przychód 50000 100000 150000 200000 250000 300000 350000 400000

Podatek wg zasad 2017 4250 8500 12750 17000 21250 25500 29750 34000

Podatek wg zasad 2018 4250 8500 14750 21000 27250 33500 39750 46000

Różnica 0 0 2000 4000 6000 8000 10000 12000

Wyprawa organizowana 
przez Stowarzyszenie Miłośni-
ków Kawalerii im. 1 pułku Uła-
nów Krechowieckich rozpo-
częła się 21 stycznia w Kobyłce. 
Łącznie trasa, którą postanowili 
pokonać w ciągu około 20 dni, 

wiedzie przez wschodnią część 
województwa mazowieckiego i 
przez województwo podlaskie, 
ma 700 km długości i biegnie 
szlakiem powstań narodowych. 
Rajd ma na celu uczczenie 100 
rocznicy Odzyskania Niepodle-
głości przez Polskę.

Wśród uczestników raj-
du jest Andrzej Józef Podolski, 

który w 2014 roku konno piel-
grzymował do Rzymu, Grze-
gorz Cudny - właściciel stajni 
„Sarmacja” w Radzyminie, Ro-
bert Rozwód z Radzymina - ce-
niony trener jazdy konnej, zna-
ny w kraju i za granicą kaskader, 

który uczestniczył w wielu pro-
dukcjach filmowych, Andrzej 
Michalik z Kobyłki - uczestnik i 
organizator rekonstrukcji histo-
rycznych i hubertusów, współ-
twórca i prezes Stowarzysze-
nia Miłośników Kawalerii im. 
I  Pułku Ułanów Krechowiec-
kich, organizator inscenizacji 
Bitwy Warszawskiej w Ossowie, 

Maciej Dubicki z Poznania - do-
skonały jeździec , miłośnik koni, 
uczestnik wielu rajdów i zawo-
dów konnych.

Uczestnicy rajdu, wyposa-
żeni i umundurowani tak jak 
powstańcy, zostali przywitani 

przez Radosława Korzeniew-
skiego - wójta gminy, Zenona 
Zadróżnego - zastępcę wójta 
gminy, Michała Strzeleckiego - 
sekretarza gminy  oraz Krzysz-
tofa Kłębka - radnego gminy. 
Następnie wszyscy uroczyście 
złożyli kwiaty przy pomni-
ku Tadeusza Kościuszki w Dą-
brówce. 

1 zimowy rajd konny Szlakiem 
Powstań Narodowych

W piątek, 9 lutego, w 155. rocznicę największego narodowego powstania - Powstania Stycznio-
wego gościliśmy w Gminie Dąbrówka uczestników 1 zimowego rajdu konnego. 
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W turnieju zorganizowa-
nym przez Sensei Tomasza 
Lenkiewicza, kierownika ko-
byłkowskiej filii Międzyszkol-
nego Klubu Sportowego Ka-
rate Kyokushin, wzięło udział 
145 zawodników z 32 klubów 
z całej Polski, w kategoriach 
Seniorskich (1999 rok i starsi) 
oraz Juniorskich (2000-2001).

Impreza rozpoczęła się 
dyscypliną kata karate, która 
wywodzi się z długowiecznej 

tradycji sztuki karate. Kata 
to logiczny układ powiąza-
nych ze sobą kopnięć, blo-
ków, uderzeń i pozycji, który 
od wieków był formą uczącą 
koordynacji ruchowo-odde-
chowej. Każdy adept karate 
ma obowiązek opanowania 
tej sztuce, hołdując tym sa-
mym długowiecznej tradycji i 
historii sztuki karate.

Częścią główną turnie-
ju były walki zwane kumi-

te. Zawodnicy konkurują w 
bezpośredniej konfrontacji, 
siły, umiejętności i hartu du-
cha. Obserwując zmagania 
zawodników wyraźnie było 
czuć niesamowitą wytrwałość 
i charakter jakim trzeba dys-
ponować w tej dyscyplinie. 
Siła i precyzja uderzeń robi-
ła na zebranych piorunujące 
wrażenie.

Podczas turnieju wręczo-
no również powołania do ka-

W pierwszej części tur-
nieju rywalizowały dzieci 
urodzone w latach 2009-10. 
Bartek Dobrowolski po zwy-
cięstwie w 4 pojedynka zna-
lazł się w finale, w którym po 
minimalnym błędzie ukoń-
czył rywalizację na drugiej 
pozycji. Julek Brzozowski po 
3 wygranych walkach również 

uległ w finale. Tego dnia do-
skonale prezentował się Antek 
Sikorski w najcięższej katego-
rii wagowej, który wszystkie 
swoje pojedynki wygrywał 
pewnie i mocno. W tej go-
dzinowej części turnieju star-
towali również młodzicy w 
tym nasz rodzynek - Kajetan 
Lipiński. Kajtek po wygraniu 

4 walk uległ dopiero w finale i 
zdobył srebrny medal. Dobre 
zawody w wykonaniu naj-
starszego Rekina, biorąc pod 
uwagę jeszcze aktualny stan 
zdrowotny - wracamy do gry.

Druga tura zawodów 
rozpoczęła się tuż po godzi-
nie 13-ej, w niej rywalizowa-
ły dzieci urodzone w latach 

Karate w Kobyłce!

Sukces młodych judoków

W sobotnie popołudnie (17.02.2018) lokalni sympatycy wschodnich sztuk walki mieli okazję 
podziwiać najlepszych zawodników karate. Kobyłkowska hala przy Szkole Podstawowej nr 3 w 
Kobyłce (ul. ZAŁUSKIEGO 5 ,05 250 Kobyłka) stała się dojo dla Turnieju Kwalifikacyjnego do 
Mistrzostw Europy – Wrocław 2018. 

dry Polski, która ma reprezen-
tować nasz kraj w zmaganiach 
na Mistrzostwach Europy 
Shinkyokushinkai Karate – 
Wrocław 2018, 12 maja 2018 
roku. Do wyróżnionych z po-

wiatu wołomińskiego zostali 
zakwalifikowani m. in. Jakub 
Pałaszewski z Duczek, Maks 
Podlecki z Zagościńca oraz 
Marek Odzeniak z Radzymi-
na.

Całe wydarzenie było 
świetnym widowiskiem spor-
towym a zarazem szansą na 
poznanie jednego z filarów 
japońskiej kultury.

10 lutego br. Rekiny z Uczniowskiego Klubu Sportowego „SameJudo” wystartowały w mocno 
obsadzonym zawodach „Ikizama Cup”. W tych zawodach wystąpiliśmy w dość okrojonym 
składzie, jednak jak się okazało nie ilość a jakość się liczy. Na tatami rywalizowało 8 zawod-
ników i jedna zawodniczka, którzy spisali się bardzo dobrze, zdobywając 3 złote, 5 srebrnych, 
2 brązowe medale! 

2007-2008. Kacper Pydzik 
rywalizujący w kategorii do 
28 kg uległ w pierwszej walce 
po decyzji sędziów z później-
szym zwycięzcą tej kategorii, 
jednak później w walkach 
repasażowych spisał się do-
brze, wygrywając 3 kolejne 
walki i sięgnął po brązowy 
medal. Maks Pieńkosz po 3 
wygranych walkach i 1 poraż-
ce również uplasował się na 3 
pozycji w kategorii do 39kg. 
Jedyna nasza zawodniczka 
Lila Lipińska po wyjściu gru-
py z 1 miejsca oraz wygra-
nym półfinale uległa w finale 
i sięgnęła po kolejny medal, 
tym razem srebrny. W tym 
roczniku Bartek Dobrowol-

ski wystartował ze starszymi 
kolegami i zdeklasował całą 
kategorię w pięknym stylu. 
Wygrał również z rywalem, 
z którym uległ w „swoim” 
roczniku. Warto zauważyć, 
że Kacper i Maks to „młod-
szy rocznik» w tej kategorii. 
Brawo! 

W ostatniej części ry-
walizacji do boju wkroczy-
ły dzieci urodzone w latach 
2005-2006. Tutaj mieliśmy 
dwóch reprezentantów. Fra-
nek Lipiński wygrał pewnie 3 
kolejne walki i uległ w finale. 
Szkoda tej walki, ponieważ 
Franciszek ją pewnie prowa-
dził. Kolejne srebro trafia na 
konto Frania.

Ostatnim tego dnia Re-
kinem, startującym na Ikiza-
ma Cup był Mateusz Waćko. 
Mati pewnie wygrywał walkę 
za walką. Po 4 zwycięstwach 
trafił do finału, w którym po 
trudnej i męczącej dogrywce 
okazał się lepszy od starszego 
kolegi, rzucając na wazami.

Zaglądając w statystyki, 
w turnieju udział wzięło 415 
zawodników z 35 klubów. 
Warto zauważyć najwyższą 
efektywność wygranych walk 
naszych zawodników aż 35 
wygranych walk! Gratulacje 
dla zawodników, trenerów 
oraz rodziców. 

UKS SameJudo
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PRACA

• Zatrudnię do sklepu spożywczego 
w Zielonce. Tel. 22 781 94 58

• Zatrudnię krawcową do poprawek 
krawieckich. Tel.  602 304 503

• SKUP AUT TEL. 573 418 807

• Wynajmę pokoje pracownicze w Wo-
łominie tel: 503 128 661

Radio FAMA Wołomin poszukuje osoby 
na stanowisko przedstawiciel handlowy. 
CV prosimy przesyłać na adres mailowy 
wolomin@radiofama.com.pl

SKUP, SPRZEDAŻ

BUDOWLANE

GEODETA
Tel. 793-573-169, 501-310-258

Wołomin, ul. Ujazdowa 14
biuro@geoplan2.pl

Mapy do celów projektowych 
i prawnych, podziały i rozgraniczenia, 

wznowienie granic.

USŁUGI

Toczenie, frezowanie, 
konwencjonalne CNC, TIG, 3D, 

koła zębate wykonuje TOK-FREZ, 
Wołomin, ul. Łukasiewicza 7, 

tel. /22/ 787-61-80

Mam do wynajęcia nowe 
mieszkanie: 3 pokoje, 

62 m kw., umeblowane, 
miejsce parkingowe 

w garażu podziemnym. 
Zielonka,  ul. Wyszyńskiego 

(Osiedle Wojskowe).
Tel. 513 393 430 

DOCIEPLANIE BUDYNKÓW, SZYBKO, 
TANIO, SOLIDNIE 502-053-214 

Zatrudnię mechanika w warsztacie 
samochodowym w Słupnie. 
Tel. (22) 786 68 51

Zatrudnię operatora CNC. 
Firma Tok - Frez w Wołominie. 
Tel: 602 515 017

Zatrudnię w cukierni w Dąbrówce 
kobiety na atrakcyjnych warunkach 
Tel. (29) 7578056, 602 351 430

Usługi remontowo - 
wykończeniowe - glazura, 

terakota, gipsowanie, malowanie, 
hydraulika i panele.

Tel. 606 826 224

AUTOLAK Piotr Rosińki
Mieszalnia lakierów 

samochodowych
Słupno al. Jana Pawła II 68 lok. 16

tel. 537 205 951

Docieplanie budynków - 
doświadczone ekipy - 602-482-572

Zatrudnię piekarza lub pomoc 
i kobietę na nocną zmianę. 
Dąbrówka, Tel. 601337495

Malowanie proszkowe, fosforanowane  
żelazowe, elementy do 200 cm.

Słupno ul. Moniuszki 13
Tel. 601 150 525

Auto części i skup samochodów
Volkswagen, Audi
Tel. 512-008-626

Wiktorów koło Radzymina,
ul. Radosna 18MOTORYZACJA

Haki, tłumiki, mechanika: 
Zielonka, ul. Poniatowskiego 49

tel. (22) 7611026

BIUROWE

Zatrudnię do pracy w cukierni 
w Trojanach z możliwością 

zakwaterowania. Tel. 502 617 823

AUTO-GAZ, montaż, serwis 
mechanika pojazdowa, 

wieloletnie doświadczenie, 
FHU „Wiktor” Trojany 37 B 

606 992 461
www.fhu-wiktor.com.pl

Kasacja samochodów, skup złomu, 
sprzedaż części, naprawa samocho-
dów, zbiórka sprzętu AGD i RTV. 
JAN TOKARSKI, Poświętne, ul. Szkol-
na 11. Tel./fax: (22) 787-11-65, 668-
46-90-13, 507-01-79-12

• ANTENY - montaż - naprawy - solid-
nie. Gwarancja. Tel. 601-86-77-80 lub 
22-665-04-89 

• Terapia naturalna bólów kręgosłupa 
– masaż, rehabilitacja. Możliwość 
dojazdu. Mateusz Mikulski fizjotera-
peuta    881-294-609. Anna Michalska 
fizjoterapeuta  733-553-669

STUDNIE WIERCONE
MASZYNOWO, RĘCZNIE. 
MOŻLIWOŚĆ WIERCENIA 
W POMIESZCZANIACH.
Tel. 531 015 129

Wynajem samochodów. 
Kozły 30 k/Tłuszcza. 
Tel. 662 500 770

ZDROWIE

NIERUCHOMOŚCI

BRUKARSTWO
podwórza, podjazdy,opaski, chodniki, 

odwodnienia terenu, parking itd.
schody, tarasy, palisady

Grzegorz Lewandowski, Dąbrówka, 
Trojany 83a, tel. 512289277



Burmistrz Kobyłki Robert Roguski i dyrektor Miejskiego 
Ośrodka Kultury Agnieszka Nemska spotkali się z ambasado-
rem Bułgarii w Polsce Emilem Yalnazovem oraz sekretarzem 
ambasady Bułgarii Ivanem Kitovem. 

Rozmawiano o nawiązaniu współpracy kulturalnej, wymianie 

młodzieży, znalezieniu partnerskich miast. Poruszono także te-
mat przewodnictwa Bułgarii w Radzie Unii Europejskiej. 

Spotkanie przebiegło w serdecznej i miłej atmosferze. Pod-
czas wizyty w ambasadzie przedstawiciele Miasta Kobyłka odwie-
dzili także Instytut Kultury Bułgarskiej.  

Przyjacielska wizyta
Gościem kolejnej kawiaren-

ki naukowej w Kobyłce będzie 
Andrzej Nowak. Pan Andrzej 
to były żołnierz z 20-letnim do-
świadczeniem, w tym 11 lat w 
JW 2305 GROM. Instruktor 
technik linowych, samoobrony, 
strzelectwa, surwiwalu. Swo-
je doświadczenie szlifował na 
kursach na terenie całego kraju. 
Specjalista od łączności bojowej. 
Obecnie właściciel i założyciel 
firmy Projekt Ranger. Zajmuje 
się m.in.: szkoleniami ze strze-
lania obronnego, samoobrony, 
technik linowych, taktyki zie-
lonej (działania w lesie) taktyki 

czarnej (działania w budynku). 
Organizuje również wyprawy w 
góry i inne niekonwencjonalne 
eskapady.

Zapraszamy wszystkich na 
spotkanie z człowiekiem, dla 
którego słowo - wyzwanie na-
biera zupełnie innego znaczenia. 
W trakcie wykładu Pan Andrzej 
podzieli się swoim doświadcze-
niem w pracy w jednostkach 
specjalnych.

Zapraszamy już 25 lutego 
na godzinę 17.00 do Miejskiego 
Ośrodka Kultury.

Bilety w cenie 5 zł do naby-
cia w MOK-u.

Project Ranger
X kawiarenka naukowa


